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خبر اخبار

۱۹۴۱ نفر به خاطر مهریه در زندان 
هستند

رئیس هیئت امنای ستاد دیه کشور از وجود 
هزار و ۹۴۱ زندانی بدهکار مهریه در زندان های 

کشور خبر داد.
 به نقل از قوه قضاییه، سید اسدالله جولایی 
در نشست هیئت امنای ستاد مردمی دیه استان 
کرمان با اشاره به آیه ۸۰ سوره اسرا، اظهار کرد: 
امیدواریم بر اساس آیات قرآن با صداقت وارد 
شوید و با صداقت عمل کنید، چرا که پایه و 

اساس کار خیر اعتقاد قلبی نیاز دارد.
وی با بیان اینکه برای خدمت به مردم و نظام 
مقدس اسلامی باید اعتقاد قلبی داشته باشیم، 
شناسایی  و  تحقیق  بر  افزود: شهید لاجوردی 
مستحقان و دستگیری کمک کردن بر افراد واجد 
شرایط تاکید ویژه داشت، شهید لاجوردی در این 
مسیر استقامت داشته و به همه ما این را یاد 

داد.
رئیس هیئت امنای ستاد دیه کشور با اشاره 
به این موضوع که روزی تعداد زیادی از زندانیان 
جرایم غیرعمد ما در زندان ها از رانندگان بودند 
که بر اثر تصادف راهی زندان شده بودند، افزود: 
خوشبختانه با پیگیری ستاد دیه و اصلاح قانون 

امروز هیچ راننده ای در کشور زندانی نمی شود.
این  با  ارتباط  در  جلسه  چندین  افزود:  وی 
صحن  به  قانون  اصلاح  شد،  برگزار  موضوع 
مجلس شورای اسلامی آمد و خوشبختانه با رای 

همه نمایندگان تصویب شد.
هزار  روز ها ۵۰  آن  در  اینکه  بیان  با  جولایی 
راننده در زندان ها بود و روزانه حدود ۵۰ تا ۶۰ 
راننده وارد زندان می شد، گفت: قانون برای پنج 
سال آزمایشی تصویب شد، اما وقتی نتایج خوب 
آن دیده شد خوشبختانه در ۲۰ اردیبهشت سال 

۹۵ این قانون دائمی شد.
وی با بیان اینکه امروز هم ستاد دیه با تمام 
توان فعال است و در راستای کمک به آزادی 
افزود:  می کند،  تلاش  غیرعمد  جرایم  زندانیان 
را  مشکلات  از  خیلی  هم  چک  قانون  اصلاح 

برطرف کرد.
رئیس هیئت امنای ستاد دیه کشور با بیان 
اینکه متأسفانه عدم آموزش و مشاوره در حوزه 
ازدواج یکی از معضلات کشور است، بیان کرد: 
تعداد زیادی از زندانیان به دلیل مهریه های بالا 
و ناتوانی در پرداخت مهریه در زندان هستند، 
افرادی که هیچ شغل و درآمدی ندارند حالا باید 
تعداد زیادی سکه مهریه بدهند و به دلیل عدم 

توانایی مالی در زندان هستند.
وی با بیان اینکه هزار و ۹۴۱ زندانی بدهکار 
این  از  برخی  زندان هستند، گفت:  مهریه در 
افراد اگر بخواهند در زندان بمانند بیش از هزار 
وقت  آن  ماندند  زنده  اگر  و  بمانند  باید  سال 
بدهی مهریه آنها پرداخت شود، گفت: با علما 
و مراجع معظم تقلید نیز این موضوع در میان 
گذاشته شده است و امیدواریم همه دست به 
دست هم بدهیم که با اصلاح قانون این مشکل 

برطرف شود.
شایسته  اینکه  بر  تاکید  با  پایان  در  جولایی 
نیست که به این دلایل یک انسان سال ها در 
زندان بماند، افزود: آماده همکاری با ستاد دیه 
استان کرمان هستیم و در این سفر مصوب شد 
که تا اعتباری معادل ۵ میلیارد تومان تعدادی 
از پرونده زندانیان واجد شرایط کمک در دیار 
کریمان را به ستاد دیه کشور بفرستند تا پس از 
اخذ استعلام های دقیق ثبت و تحقیقات میدانی 

تسهیلات لازم در اختیار آنها قرار گیرد.

هشدار پلیس درباره رانندگی در 
روزهای برفی پایتخت

راهور  پلیس  رسانی  اطلاع  جامع  مرکز  رئیس 
تهران بزرگ درباره رانندگی در روزهای برفی هشدار 

داد و از رانندگان خواست قوانین را رعایت کنند.
به گزارش ایسنا، سرهنگ علی اصغر شریفی در 
خصوص رانندگی در روزهای برفی، گفت: با توجه 
به اینکه در معابر شمالی پایتخت، شاهد بارش 
رانندگان  برای  کافی  دید  کاهش  و  هستیم  برف 
با لغزندگی معابر، همراه است؛ توصیه می کنیم 
رانندگان پیش از حرکت، از سالم بودن تجهیزات 

خود اطمینان حاصل کنند.
وی افزود: رانندگان پیش از حرکت باید  وضعیت 
گرمایشی،  وسایل   ، لاستیک ها  بودن  مناسب 
ها  پاک کن  برف  و  روشنایی چراغ های خودرو  
را بررسی کنند و در صورت نیاز اقدام به تعمیر 

تجهیزات خودرو کنند.
راهور  پلیس  رسانی  اطلاع  جامع  مرکز  رئیس 
تهران بزرگ ادامه داد: در شرایط برفی و بارانی،  
رعایت فاصله طولی و سرعت مطمئنه در سطح 
این  با  توان  می  و  است  الزامی  پایتخت  معابر 

اقدامات از تصادفات جلوگیری کرد.
در  کرد:    توصیه  تهرانی  رانندگان  به  شریفی 
چنین شرایطی حتما با چراغ روشن رانندگی کنید 
تا دیده شوید.در روزهای برفی باید آهسته تر و با 
از روزهای معمولی رانندگی کنید؛  سرعتی کمتر 
حتی راننده های با تجربه و حرفه ای نیز احتمال 
دارد در معابر لغزنده کنترل خودرو از دستشان 
توقف  برای  که  است  مهم  بنابراین  شود؛  خارج 
به موقع و جلوگیری از برخورد با خودرو جلویی، 

فاصله ایمنی را رعایت کنید.

اعمال قانون ۴۷۰خودرو دودزا طی 
۲ روز

از  بزرگ  تهران  راهور  پلیس  عملیات  معاون 
توقیف ۲۷۰۰ وسیله نقلیه سنگین و اعمال قانون 
۴۷۰ خودروی دودزا در تهران طی ۲ روز گذشته 

خبر داد.
سرهنگ احسان مؤمنی معاون عملیات پلیس 
راهور تهران بزرگ در خصوص اعمال قانون پلیس 
در بحث و خودرو های دودزا و معاینه فنی ویژه 
۴۸ ساعت گذشته گفت: در ۲ روز گذشته بحث 
کارگروه  تصمیم ستاد  و  اوج رسیده  به  آلایندگی 
آلودگی هوا تعطیلی مدارس و حضور ۵۰ درصدی 
کارمندان بوده است. معاون عملیات پلیس راهور 
تهران بزرگ گفت: پلیس راهور در این ۲ روز در 
بحث معاینه فنی، برخورد با خودرو های دودزا و 
توقیف کامیون های دیزلی اقداماتی را ثبت کرده 
است. اعمال قانون و توقیف ۲ هزار و ۷۰۰ دستگاه 
 ۲۹۰ حدود  قانون  اعمال  سنگین،  نقلیه  وسیله 
دستگاه خودروی فاقد معاینه فنی و ۴۷۰ دستگاه 
به دلیل نقص فنی و دودزا بودن از اقدامات پلیس 

راهور تهران بزرگ در دو روز گذشته بوده است.
معاون عملیات پلیس راهور تهران بزرگ گفت: 
که  خودرویی  دستگاه   ۱۷۰ گذشته  روز   ۲ طی 
نقص فنی داشتند یا دودزا بودند را ابطال معاینه 
فنی کردیم و خواهشمندیم با توجه به وضعیت 
آلودگی و وارونگی هوا، نسبت به اخذ معاینه فنی و 
وضعیت فنی خودرو به ویژه جهت تردد در روز های 
سرد زمستان و بارندگی اقدامات لازم را انجام دهند 
تا شاهد هوای پاک پایتخت باشیم. مؤمنی در پایان 
خاطر نشان کرد: بحث دیگر در اقدامات پلیس 
راهور تهران بزرگ در خصوص آلودگی هوا، آغاز 
طرح معاینه فنی ویژه موتورسیکلت ها از ۱۰ آذر ماه 
۱۴۰۳ بوده است که در منطقه ۱۲ به دلیل تردد 
بالای موتورسیکلت سواران در محدوده های میدان 
بهارستان، میدان امام )ره( و میدان محمدیه به 

مدت ۲ ماه به صورت رایگان انجام می شود.

از کسانی که تریدینگ آموزش می دهند و کاری 
می کنند تا تریدرهای جدید در خانه بنشینند و روزانه 
کمترین مدت  در  و  آورند  به دست  درآمد دلاری 
میلیاردر شوند؛ هزینه ی دوره می تواند ۳  ممکن، 
میلیون و ۵۰۰ هزار باشد تا ۲۴-۲۵ میلیون یا بیشتر. 
حتی اگر بیش از این هم باشد به پولی که بعد از آن 

پارو شود، می ارزد.
دکتر، استاد، پرفسورهای جوان که همگی سرشار 
از انرژی هستند، بلند بلند حرف می زنند و آمده اند تا 
با دوره ها و بسته های آموزشی، مخاطبان را ثروتمند 
و خوشبخت کنند. طبیعتا چارت یا سرفصلی برای 
و  نظارت  هیچ  و  است  نشده  نوشته  دوره ها  این 
و دوره هایشان  ادعاها  افراد،  این  کار  کنترلی روی 

نیست.
هر ازگاهی خبرهایی درمورد اسکم و فیشینگ از 
تعداد زیادی کاربر ایرانی و از دست رفتن دارایی های 
و  هک ها  این  از  بخشی  می شود.  منتشر  آن ها 
و  از خارج کشور هدایت می شوند  کلاهبرداری ها 

نتیجه  ی آن خروج ارز از کشور است.
آموزش درست، حلقه گم شده تریدینگ

حامد غلامی آموزش ندیدن و نیز آموزش ناکافی 
یا غلط را یکی از دلایل این مسئله می داند و معتقد 
است نه تنها سیگنال فروشی بعضی از این دوره ها 
دروغین است، بعضی از آن ها با فروش ارز جعلی 
)شت کوین( مستقیما از کاربران کلاهبرداری و دزدی 

می کنند.
همه می دانند که نباید رمز را وارد سایت آنلاین 
کرد و به دیگران داد ولی اکثر کسانی که با این روش 
درست  آموزش  می دهند،  دست  از  را  دارایی شان 
»خیلی  می گوید:  مورد  این  در  غلامی  ندیده اند. 
از کسانی که می خواهند تریدر شوند معمولا در 
شبکه های اجتماعی و اینستاگرام با افراد و دوره هایی 
آشنا می شوند که بسته های آفلاین را برای فروش 
که  از کسانی  تعداد خیلی کمی  عرضه می کنند. 
مردم  خیرخواه  می فروشند،  بسته هایی  چنین 
هستند، اکثر آن ها اول پول فروش دوره را می گیرند 
را جذب کانال های سیگنال فروشی  و بعد خریدار 
خود می  کنند؛ یعنی علاوه بر این که یک بار پول دوره 
را از فرد می گیرند، برای عضویت در کانالِ سیگنال 

هم پول دیگری می گیرند و وعده سود می دهند.«
فریب  نوعی  و  غیرواقعی  را  سیگنال فروشی  او 
می داند و توضیح می دهد: »افرادی که می خواهند 
وارد این حوزه شوند، باید بدانند اگر کسی به گنجی 
دسترسی داشته باشد، خودش سراغ آن می رود و 
برداشت می کند و دلیلی ندارد با فروختن دوره و 
سیگنال، مسیر و دسترسی گنج را به دیگران بدهد. 

در واقع یک تریدر خوب و واقعی آن قدر حرفه ای 
هست که پولش را از همان بازار دربیاورد و وقتش را 

برای تولید دوره و فروش آن نمی گذارد.«
به ۱-۲  مورد  عناوین غیرواقعی  با  پول  دریافت 
از  »بعضی  غلامی:  گفته ی  به  نیست.  محدود 
این  به  تریدینگ و سیگنال  فروشندگان دوره های 
هم بسنده نمی کنند، اعضای کانال یا دوره ی خود 
ارزهای  و  نمی دهند  قرار  بیت کوین  قسمت  در  را 
غیرمعتبر و جعلی مانند دوچ کوین یا شیبا معرفی 
می کنند که به آن ها شت کوین می گوییم. علاوه بر 
همه ی این ها ممکن است اسکم کوینی را به اعضا و 
خریداران معرفی کنند که خودشان ایجاد کرده اند و 

هیچ ارزشی ندارد.«
توصیه به تریدرها برای مقابله با فیشینگ

کار سختی  اسکناس جعلی  و چاپ  زدن  سکه 

است ولی تولید اسکم کوین هزینه و زمان زیادی 
توضیح  غلامی  حامد  که  آن طور  ندارد.  نیاز 
و  نام  با  توکن  و  اسکم کوین  ساختن   « می دهد: 
از ۱ ساعت وقت لازم دارد.  عکس دلخواه کمتر 
معرفی  توکن  غیرمتمرکز  صرافی های  از  یکی  در 
می شود، اعتباری مثلا۱۰۰۰ دلار به آن می دهند و 
ادعا می شود فلان مقدار هم پشتیبانی دارد. این 
ارز دیجیتال ساختگی به چند نفر معرفی می شود 
تا آن را بخرند ولی آن ها همان ۱۰۰۰ دلار سازنده 
پول  ارز  طراح  می کنند.  جایگزین  و  می خرند  را 
خودش را یا بیشتر برداشت می کند و خریدارها 

می مانند و خودشان.«
فیشینگ و خالی کردن کیف پول دیجیتال راه های 
زیادی دارد و همین الان سایت های زیادی روی آن 
کار می کنند. کاربران باید بدانند که رمز ۱۲ حرفی 

اختصاصی  فرم  به جز  نکنند  وارد  را هیچ جا  خود 
پلتفرم. برای استفاده از یک والت هم از سلامت و 
امنیت آن مطمئن شوند و همیشه تایید یک والت 
را از چند متخصص بگیرند. نکته ی دیگر این که رمز 
خود را به هیچ کس، حتی دوستان و نزدیکانشان 

ندهند.
استفاده از والت سخت افزاری هم روش مطمئنی 
است که در ایران با مبلغ ۲ میلیون تومان تا  ۱۸ 
میلیون تومان یا بیشتر امکان خرید دارد. بسته به 
نوع والت، امکانات و قابلیت آن متفاوت است ولی 
همه شان امنیت خوبی دارند چون همیشه از طرف 
سازنده زیر نظارت و کنترل هستند و امنیت شان 
عملکرد  در  یا مشکلی  اختلال  اگر  می شود.  چک 
آن ها پیش بیاید، سریعا به کاربران اعلام می شود تا 

امنیت و دارایی شان آسیب نبیند.

معاون هماهنگ کننده فراجا با بیان اینکه مدیران مالی و عاملان 
می  محسوب  فرماندهان  امین  و  صادق  مشاوران  حسابی،  ذی 
شوند، گفت: این عزیزان باید با هوشمندی و اثربخشی و استفاده 

از ظرفیت های قانونی برای رفع چالش های پیش رو اقدام کنند.
یکمین  و  بیست  اشراق در  ایسنا، سردار حمیدرضا  به گزارش 
نشست تخصصی مدیران مالی و حامیان ذیحسابی فراجا اظهار 

کرد: در ابتدا یاد همه شهدا خصوصا شهدای امنیت را گرامی و 
ایام گذشته که مصادف با شهادت حضرت زهرا)س( بود را تسلیت 

می گویم.
وی در ادامه با تبریک روز حسابدار که در هفته گذشته در تقویم 
ثبت شده است، افزود: ذی حسابان و عاملان مالی در واقع خزانه 
داران و امانت داران فرماندهان هستند و هرکسی امانتی به آن 
واگذار می شود وظیفه دارد همه سعی و تلاش خود را بکار بگیرد تا 

از آن محافظت و پاسداری کند.
وی افزود: گرچه در فراجا همه مسئولیت ها و مشاغل امانت 
محسوب می شوند ولی این موضوع از اهمیت ویژه ای برخوردار 

است.
معاون هماهنگ کننده فراجا افزود: در این میان موضوعی که 
بسیار قابل توجه است انضباط مالی است و قطعا اگر رعایت نشود 

نمی توان اهداف سازمان را پیش برد.
سردار اشراق در ادامه افزود: در سازمان وسیع انتظامی که از نظر 
تنوع مأموریتی و جغرافیایی بسیار گسترده است، نظم و انضباط از 
اهمیت ویژه ای برخوردار است و در این میان آسیب ها نیز بیش از 

سایر سازمان ها می باشد.
وی با بیان اینکه باید تلاش شود تا بتوان از برخی آسیب های 
موجود پیشگیری و از آنها کاست، خاطرنشان کرد: مدیران مالی و 
ذی حسابان قادرند پاسدار انضباط مالی در سازمان عظیم انتظامی 
باشند و این امر با ابزارهای موجود و در اختیار، قابل اجرا خواهد 

بود.
وی با بیان اینکه نظم و انضباط در حوزه مالی به مدیریت منابع 
کمک شایانی خواهد کرد و این موضوع باید با یک حساسیت خاص 
پیگیری شود، ادامه داد: در موضوع نظم و انضباط مالی نباید به 
کنترل اسنادی اکتفا کنیم و توقع ما در این موضوع کنترل میدانی 

است و نیازمند تحول، پویایی و اثربخشی هستیم.
سردار اشراق افزود: مدیران مالی و ذی حسابی باید منافذ آسیب 
زا را شناسایی و مسدود کنند و باید هر اقدامی می توانند در این 

زمینه انجام دهند و از آن دریغ نکنند.
معاون هماهنگ کننده فراجا در ادامه بر لزوم  تعامل مدیران 
مالی و ذی حسابان با دستگاه های مختلف برون و درون سازمانی 
تأکید کرد و افزود: باید تعاملات به نحوی باشد که پیش رویدادی 
در اولویت دستگاه های مرتبط باشد و از ایرادات احتمالی به عنوان 

یک فرصت پیش رو برداشت شود.
سردار اشراق افزود: عاملان ذی حسابی باید بتوانند یک تحلیل از 
روند هزینه کرد در سازمان به فرماندهان و مسئولان خود ارائه دهند 

و بازخورد هزینه و داشته ها را با استفاده بهینه برنامه ریزی کنند.
بر اساس گزارش سایت پلیس، معاون هماهنگ کننده فراجا در 
پایان با بیان این که مدیران مالی و عاملان ذی حساب مشاوران 
صادق و امین فرماندهان محسوب می شوند، خاطرنشان کرد: این 
عزیزان باید با هوشمندی و اثربخشی و استفاده از ظرفیت های 

قانونی برای رفع چالش های پیشِ رو اقدام کنند.
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وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: ایران سالانه حدود ۵۰ هزار نفر 
را به دلیل آلودگی هوا از دست می دهد و این هزینه انسانی آلودگی هوا است.

به گزارش ایرنا، محمدرضا ظفرقندی در همایش حکمرانی فرهنگ و علم که به 
مناسبت چهلمین سالگرد تشکیل شورای عالی انقلاب فرهنگی و با حضور رئیس 
جمهور برگزار شد، افزود: شاید قابل تصور نباشد، کل بودجه ای که اکنون برای 
تولید و درآمد نفت در سال ۱۴۰۴ در بودجه قرار دادند، ۱۱ میلیارد دلار است. 
هزینه مالی آلودگی هوا حداقل ۱۲ میلیارد دلار است، برخی محاسبات تا ۲۰ 

میلیارد دلار هم نوشتند.
وی ادامه داد: من راجع به آلودگی هوا بررسی کردم و دیدم که ما نیروی 
انسانی معمولی را که از دست می دهیم، چقدر هزینه مالی دارد. گزارش آن را 

هم به دولت دادم.
علل مهاجرت در حوزه سلامت باید بررسی شود

با  امیدواریم  ما در حوزه سلامت مسائلی داریم که  بهداشت گفت:  وزیر 
همکاری خوب شورای عالی انقلاب فرهنگی و آقای دکتر خسروپناه این مسائل 
را هم شناسایی و هم رفع موانع کنیم. رفع موانع تولید که گفته شد، یکی هم 
همینجاست در حوزه علم و فرهنگ و دانشگاه است. ما مشکل عمده ای داریم 
به نام مهاجرت که معضل است که اگر به آن بی توجه باشیم مانند موریانه 
ای است که پایه را می خورد و آدم دیر متوجه می شود و این مساله جدی در 
حوزه سلامت است. بدون تعصب و فرافکنی علل مهاجرت در حوزه سلامت 
باید شناسایی شود و این سرمایه های بزرگ انسانی حفظ شوند. واقعا برای اینها 

قیمتی نمی شود گذاشت.
و  پزشک  پرستار،  مهاجرت  درمان،  و  بهداشت  حوزه  در  افزود:  ظفرقندی 
دانشجو داریم که یک کلان مساله است. نمی خواهم ریشه های آن را اینجا 
بررسی کنم، فضای آن یک فضای فنی، کارشناسی و حرفه ای باید باشد. از سوی 
شورای انقلاب فرهنگی هم روی آن کار شده است. مهاجرت در حوزه سلامت 
از کارهای بزرگی است که روی آن کار شده اما باید به نتیجه برسد تا بتوانیم این 

سیر را معکوس کنیم.
کیفیت در حوزه پزشکی خط قرمز ما است

وزیر بهداشت با بیان اینکه بحث کیفیت، بحث بسیار مهمی در همه علوم و 
مضاعف در حوزه پزشکی است، افزود: جمله ای را از صحبت هایی مقام معظم 
رهبری دارم که روخوانی می کنم، ایشان در مورد شورای انقلاب فرهنگی می 
فرمایند »توسعه دانشگاه ها و پژوهشگاه ها و دیگر مراکز آموزش و آموزش عالی 

که پاسخ طبیعی به آن نیاز است و افزایش چشمگیر کمیت دانشجویی به نوبه 
خود تکالیف تازه ای را بر عهده مسئولان امور فرهنگی کشور می گذارد که برتر از 
همه آنها اولا کیفیت بخشیدن به مایه های علم و تحقیق در این مراکز و ثانیا به 

تربیت معنوی دانشجویان و هدایت فکر و عمل آنان است.«
ظفرقندی تاکید کرد: باید روی این مقوله متمرکز شویم. ما مخصوصا در حوزه 
پزشکی خط قرمزمان کیفیت است یعنی اگر یک مصوبه ای داشتیم که این 
مصوبه پیوست هایی داشت ولو به هردلیلی انجام نشد اصلا به این دلیل که 
مملکت پول و امکان آن را نداشت، مثلا مصوبه داشتیم که ظرفیت افزایش پیدا 
کند چون نیاز داریم اما بدون کیفیت بود، این نتیجه اش قطعا نارضایتی می 

شود.
وی ادامه داد: دانشجویی که ۶ تا ۷ سال می خواهد در خوابگاه باشد، وقتی در 
خوابگاه در شرایط بد باشد نارضایتی ایجاد می شود. همین دانشجو اگر بخواهد 
رشته دندانپزشکی برود نیاز به کیت دندانپزشکی دارد وگرنه پنج تا دانشجو که 
نمی توانند روی یک کیت از استادشان یاد بگیرند. همین دانشجوی پزشکی اگر 
بیمارستان برود نیاز دارد به تعداد کافی بیمار ببیند تا اینکه یاد بگیرد و از سوی 
دیگر اینکه بیمارستانش، کلاسش، خوابگاهش و وسایلش فراهم شود که اگر 
نشود نارضایتی مزمن و خاموش و افت کیفیت خواهیم داشت. این واقعیتی 
است که همیشه می گویم ما هم وقتی موفق هستیم که دانشجو از محیط 

آموزشی و درس خواندن خود لذت ببرد.
مادران از محیط های زایمان رضایت ندارند

وزیر بهداشت در ادامه سخنان خود به موضوع جوانی جمعیت اشاره کرد و 
گفت: مادران از دوره بارداری و مخصوصا دوره زایمان در محیط های بیمارستانی، 
لذت نمی برند و سختی برای آنها حاصل می شود. این تجربه بد نمی گذارد این 

روند ادامه پیدا کند بنابراین تجربه های بد جلوی ادامه مسیر را می گیرند.
ظفرقندی تاکید کرد: ما برای اینکه مصوبات شورای انقلاب فرهنگی را به 
ثمر برسانیم لازم است با بدنه اجرایی کشور و صاحبان فرایند از دانشجو تا 
استاد گرفته یک تعامل مستمر پیگیر و عملیاتی داشته باشیم در غیر اینصورت 

مصوبات به نتیجه دلخواه نائل نخواهد شد.
حضور دانشجویان در مراسم ۱۶ آذر به معنای سرمایه اجتماعی است

وزیر بهداشت درباره شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: شرایط فرهنگی در 
دانشگاه ها قبل از انقلاب و بعد از انقلاب متفاوت بود. قبل از انقلاب، دانشگاه 
داشت به مسیری می رفت عمدتا با گروه ها و فرقه هایی که هم جهت با انقلاب 

نبودند اثرگذاری می کردند و در تنش های سیاسی در کل کشور اثرگذاری می 
کردند. یادم است در دانشگاه تهران در جلوی دانشکده داروسازی ما چادری زده 
بودند و روی آن نوشته بود محل جمع آوری کمک برای حزب کومله در کردستان 
یعنی کار به جایی رسیده بود که چنین فعالیت هایی در دانشگاه انجام می شد 
طبیعی بود که برخورد ما به عنوان دانشجوی مسلمان با این گروه ها برخورد 
سخت بود اما نتیجه آن خوب بود فکر می کنم دانشجویان آن نسل از آن شرایط 

سربلند بیرون آمدند و نهایتا مسیر درستی انتخاب شد.
ظفرقندی افزود: آن چیزی که امروز در این ایام دیدیم آرزوی امام و پیشنهاد 
مکرر رهبر معظم انقلاب بود که دانشگاه از یک گفتمان سیاسی سالم برخوردار 
باشد و رشد کند. یادم است در آن موقع در یکی از انتخابات مجلس گروهی 
آمدند و گفتند دانشجویان در این انتخابات مداخله نکنند تا دانشجویان در 
عرصه سیاسی وارد نشوند و امام موضع تندی گرفتند و گفتند این توطئه است 
و آنهایی که می گویند دانشجویان و دانشگاه ها در امرو سیاسی دخالت نکنند 
خطرشان از آنهایی که می گفتند روحانیت دخالت نکند بیشتر است و آن موقع 

این موضع امام بود که بالاخره در مملکت جاری شد.
وی افزود: بعدها هم در شرایط مختلف مواجه شدیم با اینکه مقام معظم 
رهبری هم کرسی های آزاداندیشی گفت و گو و گفتمان سیاسی را در دانشگاه ها 
تبلیغ کردند و من واقعا خوشحالم که در این مسیر در شرایطی قرار گرفتیم که در 
همین ایامی که روزهای دانشجو و ۱۶ آذر را پشت سر گذاشتیم تا حدود زیادی 
محقق شد یعنی واقعیت این است که در جلسات و دانشگاه های مختلف، 
این بحث جاری شد و حرف ها زده شد، من فکر می کنم حضور دانشجویان، 
خودش یک نمره به ارزش افزوده بالایی دارد. همین که حضور پیدا کردند، این 
حضور فارغ از هرگونه سلیقه و گفت و گو، معنای سرمایه اجتماعی دارد که 

خیلی ارزشمند است.
ظفرقندی در ادامه با اشاره به اینکه درباره مسائل سوریه دیروز در دولت بحث 
شد، گفت: اساس این تغییری که اتفاق افتاد، جنگ واقع نشد. یعنی پیشرفت 
کردند و گرفتند و علت آن عدم حضور است. یعنی سرمایه اجتماعی که مردم در 
صحنه بیایند، حضور وقتی نباشد مثل آن است که موریانه پایه یک حکومتی را 
ریخته و ناگهان فرو ریخت در عرض یک هفته و ۱۰ روز؛ من فکر میکنم آنچه که 
باید دنبالش باشیم حضور پررنگ و با هر سلیقه ای از دانشجویان است. حضور 
همه سلیقه و اینکه همه بیایند حرف خود را بزنند، هیچ اتفاقی نمی افتد. شنیده 

شدن هم خیلی مهم است.

وی گفت: صالحی وزیر فرهنگ گفت که از دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
بازدید کردم و بعد رفتم خوابگاه ناراحت شدم که مثلا در اتاقی که حداکثر یک تا 
چهار نفر جا می شوند، تعداد خیلی بیشتری گذاشته شده اند. این نکته ای است 
که باید در مورد آن نگران شویم یعنی نارضایتی و این مسائلی است که باعث 
نارضایتی خاموش می شود، ولواینکه صدایی هم ایجاد نشود و این نارضایتی ها 

باید شناسایی شود.
وزیر بهداشت خاطرنشان کرد: واقعیت این است که این روزها چیزی که 
احساس کردم، آنچه در دانشگاه شریف به عنوان روز دانشجو دیدم، صحنه 
های باشکوهی بود. حدود ۵۰ سال است که دارم ۱۶ آذر را تجربه می کنم. 
قبل از انقلاب، حرکت ۱۶ آذر، یک حرکت شاید یک ساعته بود، دانشجویان 
تظاهرات می کردند، شیشه ها شکسته و کلاس ها تعطیل می شد و در 
عرض یک ساعت هم گارد دانشگاه اطلاع می دادند در دانشگاه می ریختند، 
زد و خورد و بگیر و ببند و تمام می شد این کل حرکت قبل از انقلاب بود. 
بعد از انقلاب هم فرود و فرازهایی داشت. من مقاله ای نوشتم و گفتم ۱۶ 
آذر یک میزان الحراره و دماسنج فعالیت های دانشگاه است که چطور برگزار 
می شود و فکر می کنم که با معیارهایی که خودم می شناسم و با آموزه هایی 
که از امام دارم، این ۱۶ آذر خوب بود یعنی علائم حیاتی قابل قبولی داشت 

و انشالله زنده می ماند.
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